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• Odmítáme kriminalizovat uživatele drog 
 
• Na konopí musí být právně pohlíženo podobně 

jako na tabák a alkohol 
 

• Trváme na právu člověka svobodně 
modifikovat jeho psychický stav 

 
• Je zapotřebí habilitovat konopí v očích 

veřejnosti  
 

• Chceme povolit pěstování a držení konopí a 
jeho kontrolovaný prodej v koffeeshopech 

 
 

 
 
   

 
                         A KOHO VY? 



Principem liberální politiky je ponechat občanům 
maximální svobodu v realizaci jejich kladných i 
záporných stránek osobnosti, a to až po hranici, kde se 
nachází svoboda druhého. Pěstitel a uživatel konopí 
nezasahuje do svobod druhého o nic víc než pěstitel a 
konzument vína nebo vepřů, a nesmí být proto ve svém 
počínání státem omezován a už vůbec ne za ně 
postihován. 
 
 
Není droga jako droga 

 
Vnímání a chápání světa je 
v lidském mozku zprostředkováno 
chemickými látkami. Mimo látky 
mozku vlastní a přirozeně se v něm 
vyskytující, mohou v mozku působit 
i látky cizí – dodané z vnějšího 
prostředí. Některé tyto látky jsou 
psychoaktivní a modifikují způsob 
našeho vnímání a zpracování 
informací z okolního prostředí. Tento 
modifikovaný stav vědomí může být 
velmi zajímavý a příjemný, a proto 
může vyvstat touha po jeho 
opakovaném umělém navozování 
pomocí látek zařazovaných do 
skupiny drog. Skupina drog zahrnuje 
obrovské množství různých 
chemických látek s velmi rozdílnými 
vlastnostmi. Některé (například 
heroin) vyvolávají u uživatelů těžkou 
závislost, kdy se uživatel stává jejich 
otrokem a veškerý jeho zájem se 
orientuje na získání další dávky. Jiné 
(třeba halucinogeny) naopak 
poskytnou konzumentovi tak 
ohromující zážitek, že hodně dlouho 
nechce o opakování intoxikace ani 
slyšet. Některé jiné látky jsou docela 
masově rozšířené, jako třeba tabák, 
alkohol, marihuana nebo kofein. Je 

jasné, že i jak společenská, tak 
individuální rizikovost požívání 
těchto látek je velmi různá. Užívání 
některých látek je státem 
znesnadňováno a je trestána jejich 
výroba, prodej a dokonce i pouhé 
držení.  Jednou z těchto látek je THC 
(delta-9-tetrahydrokanabinol) – 
účinná složka konopí. Přitom její 
nebezpečnost je ve srovnání 
s nebezpečností povoleného 
alkoholu zanedbatelná. To se 
musí změnit. 
 

Zodpovědná modifikace 
 
Chceme dosáhnout stavu, kdy si 
každý člověk starší 18 let, který se 
s vědomím dosud známých 
zdravotních rizik rozhodne užívat 
konopné produkty, ať už za účelem 
subjektivní terapie, nebo jen s cílem 
rekreačně se modifikovat, může bez 
rizika postihu konopí sám 
vypěstovat, získat od jiné osoby či 
zakoupit ve specializované prodejně. 
Současně je nutné jasně definovat, 
že při spáchání trestného činu nebo 
přestupku (např. v dopravě) pod 
vlivem jakékoli návykové látky bude 
tento vliv hodnocen jako přitěžující 
okolnost.   
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Konopí nikoho nezabije 

 
Nebezpečí plynoucí z jednorázového 
požití konopí je naprosto nepatrné. 
Je vyloučeno úmrtí v důsledku 
předávkování konopím, zatímco 
nikotin je prudký jed a smrtelné 
otravy alkoholem také nejsou 
výjimečné.  
Lidský mozek obsahuje přirozenou 
látku anandamid, která je velmi 
podobná účinné látce konopí THC.  
Statisíce až miliony lidí v České 
republice, kteří užívají konopí, 
normálně studují, pracují, 
starají se o rodinu. Nejsou to 
trosky, které by celý den sháněly 
další dávku, a od těch, kteří konopí 
neužívají, je většinou vůbec 
nerozeznáte.  
Konopí občas kouří až polovina 
středoškoláků. Nikdy nebyla 
potvrzena teorie o tom, že 
konopí je prvním stupněm 
k závislosti na tvrdých drogách, 
naopak, snadná dostupnost 
konopí chrání ty, kdo se chtějí 
modifikovat před černým trhem 
a s ním spojenou kriminalitou. 
Konopí se dá velmi snadno 
vypěstovat, takže kontakt 
s dealerem, který může nabídnout i 
tvrdou drogu, se neodehrává. 
Je třeba přiznat i negativa užívání 
konopí, kterými jsou poškozování 
plic při kouření, narušení 
reprodukčního systému, snížení 
imunity a poruchy krátkodobé 
paměti. Při občasném (třeba 
víkendovém) užívání je však 
THC  v konopí nejbezpečnější 
látka, kterou se lze modifikovat.  

 
 
 
 
 
 

A nejen to. Marihuana tiší bolest, 
pomáhá osobám postiženým 
roztroušenou sklerózou či 
Parkinsonovou chorobou, pomáhá 
překonat terminální stadia 
rakoviny. 

 
Osvoboďme konopí 
 
Současná legislativa zakazuje 
pěstování konopí s využitelným 
obsahem THC a jeho pěstování, ba i 
pouhé přechovávání postihuje 
vězením.  Je to nesmyslné, je to 
nespravedlivé , je to škodlivé. 
Chceme zrušit zákaz pěstování 
„silných“ odrůd konopí. 
Chceme výjimku pro konopí a 
jeho produkty v paragrafech 
187, 187a, 188 a 188a trestního 
zákona. Současně chceme vytvořit 
nový paragraf, který by postihoval 
předávání konopí osobám mladším 
18 let, případně i jeho prodej mimo 
zvláštní provozovny, tzv. 
koffeeshopy. Vznik těchto 
provozoven by upravila novela 
živnostenského zákona. 
Zveřejňování informací o 
případných příznivých  účincích 
konopí nesmí být hodnoceno jako 
podněcování ke konzumaci 
návykové látky, a tudíž ani 
postihováno dle paragrafu 188a 
trestního zákona. 
Policie nesmí vynakládat prostředky 
na stíhání pěstitelů konopí, neboť 
jejich postih nepřináší společnosti 
nic a místo něj se má policie 
věnovat potírání kriminality spojené 
s obchodem s tvrdými drogami, 
jako heroin či pervitin. 
Volíme legální konopí.   
A koho vy?  
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legální 

konopí 

Erik STIBOR 

Materiál, který čtete, není prezentací  
jednotného názoru ODS, ale názorů člena 

ODS Erika Stibora 

http://web.redbox.cz/era 
 

Vaše dotazy a připomínky k legalizaci 
i k tématům programu ODS rád 
zodpovím na e-mailové adrese 

 

era@mail.muni.cz 

 

Erik Stibor je kandidátem ODS  
ve volbách 2002 do PS PČR  

Kandiduje s číslem 25 na Jižní Moravě 

http://web.redbox.cz/era
mailto:era@mail.muni.cz

